



# BESTYRELSESMØDE – 04 AUG 2022

**Sted:** Rytterstuen  
**Klokkeslæt:** 1900 - 2200

**Deltagere:** Mikael, Lene, Michelle, Tina, Tina B., Mikkel, Sandra, Michael, Niels, Lene P. og Kirsten

**Næste møde:** 6. oktober 2022

**Referent:** Sandra

	DAGSORDEN	REFERAT
	<b><u>Velkomst v/Mikael</u></b>	
a.	Godkendelse af referat fra sidste møde	Referatet godkendes.
	<b><u>Punkter fra forretningsudvalget</u></b>	
b.	Punkter fra formanden v/Mikael	<b>Velkommen til Tina med præsentation af bestyrelsen og de forskellige roller.</b> Tinas arbejdstimer vil primært være om formiddagen. Enetimer er når det passer, hold mandag + torsdag. Der vil i samarbejde med forretningsudvalget blive aftalt en fast kontortid, hvor Tina som udgangspunkt altid vil være mulig at træffe på HOSK.  <b>Ny undervisningsplan</b> Den nye undervisningsplan er blevet taget godt imod. Der er i øjeblikket få hold med lavt elevtal. Da der er en del på venteliste, vil underviserne den næste måned vurdere om der er nogle ryttere der evt. skal rykkes op, så der kan komme sammenhæng i holdene med dem på venteliste. Det forventes at kunne få fyldt holdene ud.



c.	Økonomi v/Michelle	<p>Priserne blev pr. 1/7-22 sat op, hvilket har betydet et væsentligt bedre resultat pr. 31/7-22 lydende på -38.000 kr. I juli har der ligeledes været få lønudgifter pga. ferie, men heller ikke fuld knald på indtægterne. Det regnes derfor som et godt resultat.</p> <p>Med de nye prisstigninger regner vi med at indtægter og udgifter på sigt vil udlignes.</p> <p>Pr. 30/6-22 var resultatet -140.000 kr.</p> <p>Vi vil den næste tid være ekstra obs på hvad ting koster, så der er mulighed for at regulere ved eventuel mere stigning. Vi mangler dog endnu fast pris på strøelse.</p> <p>Der skal desuden være skærpet opmærksom på hvor meget der forbruges, specielt wrap/strøelse til elevhestene.</p> <p>Det går den rigtige vej! 😊</p>
d.	Øvrigt fra Forretningsudvalget	<p><b>Freelance-berider – status</b></p> <p>Mikael har talt med Jens Henrik Wagner som er meget interesseret i at undervise her. Han skal bruge en tilkendegivelse på ca. antal ryttere. Indtil der er overblik over hvor mange der er interesserede, vil Jens til en start komme en dag hver anden uge.</p> <p>Det besluttes umiddelbart at ryttere skal afregne direkte til ham Jens for undervisning. Eneste krav er at man er medlem af klubben. Kommer man udefra skal man ligeledes være medlem + købe facilitetskort/endagskort.</p> <p>Der er enighed i bestyrelsen om at Mikael skal arbejde videre med at finde en løsning sammen med Jens.</p>



	<p><b>Enetimer v. Tina</b></p> <p>Vi vil tilbyde den første enetime på husets regning i august måned, så der er mulighed for at prøve af om det er noget for ekvipagen. Dette tilbud er kun gældende for privatheste.</p> <p><b>Spring v. Tina</b></p> <p>I øjeblikket planlægges der 2 hold á 45 min om torsdagen. Der er på nuværende tidspunkt tilmeldt 6 ponyer og 3 heste.</p> <p>Der drøftes udvidelse med et ekstra hold og dermed holde antallet på maks 4 pr. hold. Det besluttes at Tina skal sammensætte holdene efter ekvipagens kundskaber.</p> <p>I vinterhalvåret vil enetimer i spring foregå om torsdagen og i sommerhalvåret vil det være muligt når det passer ind for rytter/underviser, i det springningen gennemføres udendørs.</p> <p>Der er stadig mulighed for spring 1 gang i måneden på elevhest. Den egentlige spring for elever er sløjfet, fordi elevhestene simpelthen ikke kan holde til det og skal skånes hvor de kan. På sigt håber vi at kunne åbne op for muligheden for mere spring for elever igen.</p> <p><b>Opstaldermøde 11. august rykkes til kl. 20.00.</b></p> <p>Mikael laver dagsorden og sender ud til medlemmer, så alle er forberedte på mødet.</p>
e.	<p><b><u>Status fra HOSK Venner v/Tina B.</u></b></p> <p>Venner har sponsoreret Krafla, mange tak. 😊</p> <p>Venner ønsker sig en "ønskeseddel" fra klubben, og vil bruge denne til at lave kampagner for klubben i et forsøg på at hive lidt medlemmer til foreningen samtidig med at klubben støttes. Stævneudvalget har et stort</p>



		<p>ønske om nye computere så det er muligt at lave stævnerne papirløse.</p> <p>Venner vil åbne kantinen torsdag aftener.</p> <p>Der var stor tilslutning til sommerafslutning/farvel til Johanne. Mere af det!</p> <p>Venner vil gerne give morgenmad og frokost til arbejdsdag den 3. september, og håber på stor tilslutning.</p> <p>Der kommer snarest hjælpelister til næste stævne.</p>
f.	<p><b><u>Punkter til drøftelse</u></b></p>	
	<p>Hvad er målet/visionen for HOSK – skal der laves en egentlig mission/vision?</p> <p>Elevheste – gennemgang af besætning samt klarlæggelse af behov fremadrettet</p> <p>Baneudvalg mhp. skitsering af behov for ny bane/søgning af midler m.m.</p> <p>Kommende stævner:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Datoer</li> <li>- Frivillige</li> </ul>	<p><b>Strategiplan og målsætning for klubben</b></p> <p>Det drøftes om hvordan det ønskes at klubben skal køres. Skal det fortsætte som nu, eller er der større ambitioner? Det overvejes hvordan og hvorledes målene skal opnås og om det er realistisk. Det tages op igen på næste bestyrelsesmøde, hvor vi håber at kunne sætte noget i værks, evt. oprette en arbejdsgruppe med fokus herpå.</p> <p><b>Elevheste</b></p> <p>Det drøftes om frøgræs til elevhestene på folden for at passe lidt på foderstanden, da mange af vores heste/ponyer er i lidt for god stand.</p> <p>Gennemgang af elevhestene viser en temmelig høj gennemsnitsalder. En del af hestene har små eller større skavanker og ofte sygedage. I den anledning besluttet det at vi er nødt til at kigge nærmere på udskiftning af besætningen.</p>



		<p>Sidste år var der en del problematikker med løsdriftshestene i vinterhalvåret, og der skal arbejdes på en løsning på at gøre det nemmere og mere sikkert for vores elevryttere at håndtere de heste. Der tales om nogle af de ledige høskure skal laves om til bokse, som de givne heste skal kunne stå i under undervisningen. Det vil dermed gøre det mere sikkert for vores elever at komme til de enkle heste og der vil være mere struktur i forhold til sidste vintersæson.</p> <p>Tina B. nævner en mentorordning for de nye elever, med hjælp fra juniorudvalget, så vi sikrer en god start for nye elever. Juniorudvalget har udtrykt klar interesse.</p> <p><b>Kommende stævner</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Distriktsmesterskab for hold i dressur d. 23-25. september. Der vil være enkle D-klasser.</li><li>• C-stævne i spring d. 1. oktober. Der vil være enkle D-klasser.</li></ul> <p>Hjælperlister vil blive hængt op i god tid.</p>
9.	<p><b><u>Status fra Siv/Niels</u></b></p>	<p>Vi har nu tre lysstriber i den store hal og det er blevet rigtig godt. Det betyder at vi bruger langt mindre lys i forhold til tidligere.</p> <p>De små bokse i mellemstalden er blevet lavet større og bedre.</p> <p>Med hjælp fra Zsolti blev Tinas værelse malet og gjort klar til hun flyttede ind her i starten af august.</p> <p>Der mangles at skifte vinduer i rytterstuen ud mod parkeringspladsen, Michael laver status på det.</p>



		<p>Det årlige budget for SI er ved at være nået, så der er i øjeblikket lagt lidt ro på de store projekter fra deres side. Der er dog også blevet gjort mange gode, store ting for klubben, hvilket vi er rigtig glade for.</p>
<b>h.</b>	<b><u>Status fra udvalg</u></b>	
	Sponsorudvalg v/Michael	<p>Der havde været planlagt en modeshow fra Unicorn Ridesport under vores sponsorstævne men dette bliver dog ikke til noget alligevel. Unicorn vil dog udstille klubbetøj og Dyrecenter Midt kommer med deres vogn ud udstiller ligeledes lidt forskellige ting.</p> <p>Banerne til C-stævnet er "solgt" til lidt forskellige virksomheder på dagene, det gik rigtig godt og er bestemt noget der kan gøres igen. Pt. er der solgt tre klasser.</p> <p>Det går godt med at hive sponsorpræmier ind til de næste stævner.</p>
<b>i.</b>	<b><u>Eventuelt</u></b>	
	Arbejdsdag – 3. september (hvem løber med denne?)	<p>Mikkel, Michael og Niels melder sig frivilligt til at være tovholder.</p> <p>Noget af arbejdet vil bestå af montering af dommertårn (hvis dette kan fremskaffes), løsningen på opsadlingspladser/bokse til udehestene, maling af bomme og brandbæger på elevfolde. Der ønskes input fra driften.</p> <p>Tidsplan kommer. Venner sponsorerer fælles morgenmad kl. 9 og frokost kl. 12.30</p>

Mikael Søgaard  
formand – Holstebro Sportsrideklub